



PURODINE 10%

Povidone Iodine 10% Solution

Topical Antiseptic

Product Information:

PURODINE 10% is an aqueous topical solution of 10% w/v Povidone Iodine. It is fast acting, broad-spectrum antiseptic that kills gram-positive and gram-negative bacteria, as well as most fungi, yeasts, viruses, and protozoa.

PURODINE 10% is used as antiseptic on the skin, mucous membranes and wounds by killing germs to treat and prevent the spread of infection. It is also used to sanitize the skin before and after a surgical procedure when performed.

- Quick drying, non-staining to skin, added emollients.

Recommended Uses:

- Preparation of skin and mucous membrane prior to surgery.
- Post-operative irrigation and dressing of operative site.
- Casualty procedures, including prevention of infection in burns, wounds, cuts and abrasions.
- Treatment of various bacterial, viral, protozoal and mycotic skin infections, including tinea, oral thrush, impetigo and herpes simplex and zoster infections.
- For hygienic and surgical disinfection of the hands.

Instructions For Use:

For topical application:

Adults, the elderly and children: Apply full strength as a preoperative antiseptic skin cleanser. Avoid pooling both under the patient and in the skin folds. Wash off excess solution before using occlusive dressings. Spread the solution, undiluted, onto the parts to be treated. After drying, an air-permeable film is formed, which can be easily washed off with water. The solution can be applied several times a day. **PURODINE 10% is not recommended for regular use in neonates and is contraindicated in very low birth weight (below 1500 grams).**

For disinfection of the hands:

- **Hygienic disinfection of the hands:** 3ml undiluted. Rub the hands with the solution for one minute. Rinse well with water then dry with a clean towel.
- **Surgical disinfection:** 5ml undiluted. Wipe the hands and arms with the solution and rub them for 5 minutes. Rinse well with water then dry with a sterile towel. (Repeat the process twice).

For disinfection of the skin:

- **Intact skin (injection and puncture sites):** Apply PURODINE 10% to the injection/puncture site. Leave until completely dry before inserting the needle.
- **Preoperative skin disinfection:** PURODINE 10% is applied twice. Leave the skin to dry completely between two applications (do not wipe to accelerate drying). The skin is incised once it dries after the second application.

Composition:

Povidone Iodine USP (10% w/v) (1% w/v available Iodine), Purified water, Glycerin, Non-ionic surfactant, Sodium hydroxide, Citric acid monohydrate.

Warning:

For external use only.
Do not use in the eyes and if allergic to Povidone Iodine or any other ingredients in this preparation.
Stop use and ask a doctor if: Irritation, sensitization, or allergic reaction occurs and last for 72 hours.

First Aid:

In case of skin irritant, rinse the area thoroughly with water/shower.
In case of ingestion, do not induce vomiting, rinse mouth with water and consult a physician.
In case of eye contact, remove contact lenses, if present and easy to do.
Continue rinsing. Irrigate copiously with clean, fresh water for at least 10 minutes, holding the eyelids apart and consult a physician.
In case of inhalation, if breathing is irregular or stopped, immediately seek medical assistance and start first aid actions. In case of respiratory tract irritation, provide fresh air and consult a physician.

Storage:

Keep out of reach of children. Store in a cool and dry place container (at 25°C; excursions permitted between 15°-30°C), away from heat, moisture, and light.

معلومات المنتج:

PURODINE 10% محلول مائي موضعي من يوفيدون اليود 10% و/ج، مظهر سريع المفعول واسع الطيف في القضاء على البكتيريا موجبة وسالبة الغرام، كما أنه شديد التأثير على السلالات البكتيرية المقاومة للمضادات الحيوية والفطريات والفيروسات ووحيديات الخلية والأبواغ. PURODINE 10% يستخدم كمظهر عام للوقاية من، أو معالجة الالتهابات الموضعية التي تصيب الجلد والأغشية المخاطية كالجروح والحروق والخدوش، كما يستخدم لتطهير الجلد قبل وبعد إجراء العمليات الجراحية. - سريع الجفاف، لا يترك بقعاً على الجلد، ويحتوي على مواد مرطبة.

مناطق التطبيق:

- تحضير وتطهير الجلد والأغشية المخاطية قبل الجراحة.
- تطهير وري الجلد بعد العملية الجراحية وتضميد موقع العملية.
- للوقاية من، أو معالجة الالتهابات الموضعية التي تصيب الحروق والجروح والخدوش والتسلخات الجلدية.
- علاج مختلف أنواع الالتهابات الجلدية البكتيرية والفيروسية والطفيلية والفطرية، بما في ذلك السعفة المبرقشة (التينيا الجلدية)، فطريات القدم (القلاع الفموي)، الأكثيمة (القوباء)، فيروس الحلق البسيط (قرحة الزكام) والهربس النطاقي (الحزام الناري).
- النظافة الشخصية وتطهير وتعقيم اليدين للعمليات الجراحية.

طريقة الاستعمال:

للاستعمال الموضعي:

للبالغين وكبار السن والأطفال: يطبق PURODINE 10% (مرتين) لتنظيف وتطهير الجرح قبل الجراحة، تجنب انسكاب المنتج وتجمعه تحت المريض أو في طيات جلده، تأكد من توزيع محلول المنتج بشكل جيد على المواضع المراد تطهيرها، قم بإزالة الكمية الزائدة من المحلول قبل وضع الضمادات المعقمة. عند تطهير الجروح يطبق PURODINE 10% وبعد جفاف المنتج يتم تشكّل فيلم أو طبقة نفوذة للهواء يمكن غسلها بالماء بسهولة. يطبق ذلك 1-3 مرات في اليوم. لا ينصح باستخدام PURODINE 10% بشكل منتظم أو متكرر عند الأطفال حديثي الولادة، ويمنع استخدامه عند الأطفال ذوي الوزن المنخفض جداً عند الولادة (أقل من 1500 غرام).

لتطهير اليدين:

غسل اليدين للتطهير الصحي: 3 مل من PURODINE 10% في راحة اليد، افرك اليدين بالمحلول لمدة دقيقة واحدة، اغسلهما بالماء بشكل جيد ثم جففهما بواسطة منشفة نظيفة.

تعقيم اليدين للعمليات الجراحية: (تكرر العملية التالية مرتين) 5 مل من PURODINE 10% وامسح اليدين والذراعين به وافركهما لمدة 5 دقائق، اغسل بالماء بشكل جيد ثم جففهم بواسطة منشفة معقمة.

لتطهير الجلد:

تطهير الجلد السليم (مواضع الحقن والبلزل): يطبق PURODINE 10% على موضع الحقن / البلزل ويترك حتى يجف تماماً قبل إدخال الإبرة.

تطهير الجلد السابق للجراحة: يطبق PURODINE 10% مرتين. يترك الجلد ليجف تماماً بين التطبيقين (يجب عدم مسحه لتعجيل الجفاف). يتم شق الجلد بمجرد جفافه بعد التطبيق الثاني.

التحذيرات والإسعافات الأولية:

للاستخدام الخارجي فقط.
تجنب استخدامه على العيون، تجنب استخدامه في حال الحساسية المفرطة تجاه اليود أو أي مكونات أخرى في هذا المنتج.
في حال حدوث تهيج أو حساسية أو طفح جلدي واستمر لمدة 72 ساعة، توقف عن استخدام المنتج واستشر الطبيب.
في حال تعرض العين للمنتج، قم بإزالة العدسات اللاصقة إن وجدت وغسل جيداً بالماء النظيف لمدة 10 دقائق على الأقل مع إبقاء الجفون متباعدة، واستشر الطبيب.
في حال الاستنشاق، إذا كان التنفس غير منتظم أو متوقف، اطلب المساعدة الطبية على الفور وأبدأ بإجراءات الإسعافات الأولية. في حال تهيج الجهاز التنفسي، انقل المصاب إلى الهواء الطلق وإبقائه في حالة استرخاء في وضع مريح للتنفس واطلب العناية الطبية.
في حال بلع المحلول، لا تقيأ، اغسل الفم جيداً بالماء واطلب العناية الطبية فوراً.
في حال تهيج الجلد، اغسل المنطقة جيداً بالماء.
يحفظ عند درجة حرارة 20° (درجة حرارة الغرفة) بعيداً عن الرطوبة والحرارة والضوء الشديد. يحفظ بعيداً عن متناول الأطفال.

